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Interpelacja 2 

Czas tegorocznych roztopów odsłonił w naszym mieście problem, z którym 
boryka się większość ośrodków – fatalny stan dróg nieutwardzonych, gruntowych. W 
wykazie dróg gminnych widnieje nieco ponad 30 podmiotów w całości lub części 
określonych jako drogi gruntowe. Warunki pogodowe, intensywna eksploatacja w 
związku z prowadzonymi działaniami inwestorskimi, zróżnicowane warunki gruntowe 
(np. mało przepuszczalne podłoże); to najczęściej występujące czynniki, które 
powodują uciążliwości, a nierzadko ryzyko braku komunikacji.  

Urząd Miasta corocznie w drodze przetargu wyłania wykonawcę 
prowadzącego bieżące utrzymanie nawierzchni dróg nieutwardzonych (żwirowych, 
szlakowych, gruntowych). W roku 2022 z budżetu gminy miejskiej na to zadanie 
przeznaczono ponad 500 tys. zł. Pomimo starań władz lokalnych oraz rzetelności 
wykonywanych działań, użytkownicy dróg gruntowych corocznie o tej porze roku 
mają powody do narzekań. Naprawy dróg gruntowych w postaci profilowania, 
wyrównania z uzupełnieniem materiałem miejscowym, wyrównania istniejącej 
podbudowy tłuczniem kamiennym sortowanym zagęszczanym mechanicznie czy 
inne podejmowane działania wydają się syzyfowymi pracami. Efekt – zdaniem 
mieszkańców – wydaje się daleki od oczekiwań.  

Wnioskuję w związku z tym rozważenie przyjęcia przez gminę miejską 
Ciechanów wzorem niektórych innych miast „Programu poprawy jakości 
eksploatacyjnej dróg nieutwardzonych”. Głównym jego założeniem byłoby szybkie 
oraz tanie utwardzenie drogi destruktem asfaltowym, betonem lub emulsją asfaltową, 
bez tworzenia oświetlenia, odwodnienia, kanalizacji i chodników, itp. Zastosowane 
rozwiązanie pozwoliłoby na oczekiwane poprawienie jakości dojazdu do posesji i 
osiedli mieszkaniowych; 

Zgłoszone np. przez Zarządy osiedli drogi byłyby weryfikowane pod względem 
własności terenu, parametrów technicznych, warunków gruntowych  a także, czy w 
ciągu najbliższych kilku lat nie są na nich planowane inwestycje np. budowa 
wodociągu czy oświetlenia.  

Od kilku lat program taki funkcjonuje w stolicy – Warszawie. Przyjęcie 
programu oznaczałoby częściową zmianę dotychczas stosowanej strategii, w myśl 
której nawierzchnia drogi gminnej jest utwardzana po ukończeniu instalacji 
infrastruktury wodno-kanalizacyjnej, oświetleniowej itd. Strategii logicznej, lecz 
wymagającej od mieszkańców ogromnej cierpliwości, którą mocno nadwyrężają lata 
uciążliwości spowodowane błotnistym, grząskim dojazdem do swojej nieruchomości. 
W imieniu m.in. mieszkańców takich ulic jak : Bursztynowa, Dziedzica, Kolonijna, 
Łąkowa, Nizinna, Rybna, Szmaragdowa, Wąska, św. Floriana, św. Jadwigi,  proszę o 
rozważenie zgłoszonego wniosku.  
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